
-דבר המערכת- 

כח התפילות
היהודי  העולם  בצהריים,  אחד  השעה  תמוז,  כ'  ראשון  יום 

מרן  הגדול  רבינו  של  מצבו  על  עצומה  בחרדה  מלכת  עצר 

ראש הישיבה שליט"א, מכל רחבי כלל ישראל בקעו תפילות 

וע"פ  מלכה,  הינדא  בן  מרדכי  ברוך  רבינו  לרפואת  ותחנונים 

בקשת הציבור שחרד לשמוע בדאגה מצב מרן רבינו שליט"א, 

קשים  ברגעים  נפתח  לרפואתו,  תהילים  פרקי  לקחת  וביקש 

שעבר  לאחר  ואף  לרפואתו,  לחיזוק  מרדכי"  "ברכת  קו  אלו 

בקול רינה הבשורה שה' שמע שוועתינו, והשאיר לנו לפליטה 

ממשיכים  תהילים  פרקי  שליט"א,  רבינו  תפארת  עטרת  את 

להאמר כל הזמן בדאגה ובחרדה לספר התורה השרוי בצער 

וזקוק לרחמי שמיים מרובים, ונשמעים דברי חיזוק בקו מגדולי 

ישראל שליט"א ומתלמידיו שומעי לקחו על חובותינו בעת הזו.

להתעניין  המבקשים  הדור  מגדולי  הקריאה  נשמעת  העת  כל 

החובה  על  ומעוררים  שליט"א  הישיבה  ראש  מרן  בשלום 

יעקב  הרב  הגיע  כאשר  והחיזוקים,  מהתפילות  להרפות  לא 

גאון  מרן  הגדול  רבינו  עם  להתייעצות  הבית  נאמן  גרוסברד 

לאחר  הרפואי,  ההליך  בענין  שליט"א  לנדו  הגר"ד  ישראל 

ישראל  "עם  ואמר  הפרטים,  כל  על  בדאגה  התעניין  שהכריע 

לאיתנו  שיחזור  נזכה  שבעז"ה  ובירך  שלו",  התורה  את  צריך 

ישיבת  ראש  מרן  רבינו  ודרשות".  שיעורים  למסור  הראשון 

פוניבז' הגרב"ד פוברסקי שליט"א שמע בדאגה על מצב ראש 

הישיבה, ואמר כי הדבר טורד את מנוחתו, כלל ישראל זקוקים 

בתפילה  להעתיר  להמשיך  החובה  מוטלת  אחד  כל  ועל  לו 

לרפואתו של רבינו שליט"א, ואף בימים אחרונים חייג באישון 

וביקש  שליט"א  רבינו  בית  נאמן  גרוסברד  יעקב  להרב  ליל 

לשמוע בדאגה האם יש שיפור במצבו של רבינו שליט"א.

תפילה,  של  כוחה  האחרונים  בשבועות  כל  לעין  ניכר  הדבר 

ניסים גלויים מעל דרך הטבע שזכינו בזכות התפילות, וכאשר 

במצב,  ומהותי  רציני  שיפור  ניכר  בתפילה  מתחזק  הציבור 

יותר, בהתחזקות עצומה בתפילה  הדבר מעודד ומחייב אותנו 

ובזעקה לרבונו של עולם שיחיש במהרה רפואה שלימה לרבינו 

וישמע קול  בן הינדא מלכה, שנזכה כבר בקרוב  ברוך מרדכי 

ומוסר  התורה  בהנחלת  בסערה,  היוצא  ובהדר  בהוד  בכח  ה' 

מרבינו הגדול שליט"א.

גליון מס' 1

לקיים בנו חכמי ישראל
צריך שיחלה עצמו עליו: מרנן ורבנן גדולי הדור שליט"א קוראים להתחזק 
ולהעתיר בתפילה ובתחנונים לרפואת רבינו הגדול מרן ראש הישיבה הגאון 

רבי ברוך מרדכי בן הינדא מלכה אזרחי לרפו"ש.  

מי  שליט"א:  פוברסקי  הגרב"ד  פוניבז'  ישיבת  ראש  מרן  -רבינו 
שזוכה ללמד תורה הוא קודש קדשים! תשובה, ותפילה, וצדקה 

מעבירין את רוע הגזירה.
ברכת  בקו  לציבור  מיוחדים  בדברים  שליט"א  פוניבז'  ישיבת  ראש  מרן  רבינו 
דבר,  עוד  יש  אבל  ללמוד,  לדעת  הזה  בעולם  אדם  של  התכלית  מרדכי: 
ישיבות,  ראשי  להיות  ללמד...  צריך  אחד  כל  ישראל...  לעמו  תורה  ללמד 
ממנה  שהקב"ה  תפקיד  זה  לישראל,  תורה  ללמד  מקום"  של  "שלוחים  הם 
בחר  שהקב"ה  אומר  זה  והצליח  שזוכה  מי  לזה,  זוכה  אחד  כל  לא  זה,  את 
משפטיך  יורו  שנאמר  מקום  של  שלוחו  הם  שהכהנים  בגמ'  כתוב  בו, 
הוא  לבו,  שנשאו  מי  לויים,  על  רק  ברמב"ם  ע"ז  שכתוב  דבר  עוד  יש  ליעקב, 
וזהו רבינו ברוך מרדכי בן הינדא מלכה. מתקדש קדש קדשים כמו הכהנים, 
כשנשאל במה צריך להתחזק? השיב מרן: תשובה, ותפילה, וצדקה מעבירין את 

רוע הגזירה. 

זילברשטין שליט"א: לקבל על  -מרן פוסק הדור הגאון רבי יצחק 
עצמינו להיות מרביץ תורה. 

מרן פוסק הדור שליט"א בדברי חיזוק מיוחדים לציבור בקו ברכת מרדכי: החיזוק 
הגדול שאני חושב הוא, שהוא מסר את נפשו להרביץ תורה בישראל, אני לא יודע 
אם יש בדור שכך התמסר, לקח תלמידים )מחנה בני תורה(, הוא הוציא להם שיר 
ישיבה, אני חושב שקורים לזכות הזאת,  בני תורה אנחנו, הוא הפך אותם לבני 
לו?,  רוצים לעזור  ניצול,  זכות הרבצת תורה ברבים, אני חושב שבזכות זה הוא 

לקבל על עצמינו להיות מרביץ תורה.

-מרן הגאון רבי דוד כהן שליט"א חבר מועצגה"ת: להרגיש שאנחנו סובלים שזה סבל וצער שלנו.
מרן ראש ישיבת חברון שליט"א בדברי חיזוק מיוחדים שנמסרו בעצרת חיזוק בקו ברכת מרדכי: כולנו חייבים בכל כוחנו להתפלל 
לרפואתו, ולהרגיש שזה סבל שלנו. אנחנו עומדים היום בזמן שכולנו מרגישים ספר תורה שרוי בצער, רואים את המצב של זקן ראשי 
הישיבות מרן ראש הישיבה הגאון הגדול ר' ברוך מרדכי שה' יאריך ימיו ושנותיו במצב של חולשה, נושם ומדבר בקושי, הוא סובל יסורים 
גדולים. כתוב בגמרא שאדם שלא מתפלל על החולה הוא נקרא חוטא ואם תלמיד חכם הוא צריך שיחלה עליו, הוא צריך להרגיש שזה 
המחלה שלו להרגיש שהוא חולה ולזעוק בכל כוחו, ק"ו לא רק ת"ח,  אלא אחד מגדולי מרביצי התורה בדור האחרון שהעמיד אלפי תלמידים 
בדרכי הלימוד בדרכי הבנה והנחיל תורה ומוסר לכלל ישראל, כולנו חייבים בכל כוחנו להתפלל לרפואתו. אנחנו כולנו תפילה ובקשה מבורא 
עולם, כולנו ביחד נזעק ונתפלל לרפואתו של מורינו ר' ברוך מרדכי בן הינדא מלכה, ה' ישלח לו רפואה שלימה רפואת הגוף רפואת הנפש 
וישחרר אותו מהיסורים שלו, ויוכל לישון כראוי ויוכל להחזיר את קול ה' בכוח, יוכל בעז"ה להרביץ הרבה תורה עם הקול שלו הרבה מוסר בע"ה 
וכולנו נתחזק לרפואתו, ותפילה של הציבור הקדוש בני הישיבות ודאי לא תשוב ריקם ואנחנו בודאי צריכים יחלה עצמו עליו, להרגיש שאנחנו 

סובלים שזה סבל וצער שלנו, נתפלל בכל הכוח לרפואתו, והשם ישמע שועתינו, וישלח לו מהרה רפואה שלימה מן השמים.
לאחמ"כ עבר ראש הישיבה לפני התיבה באמירת פרק תהילים תוך שנשנק בבכי נורא בתחינה ובקשה לאבינו שבשמיים שיחוס וירחם עלינו.

-רבינו הגדול מרן גאון ישראל הגר"ד לנדו שליט"א: עם ישראל צריך 
את התורה שלו. 



-הגאון הגדול רבי יצחק אזרחי שליט"א ראש ישיבת מיר: צריך לדעת כי כח התפילה גדול אפילו לשנות הטבע, 
ולהינצל מן הסכנה ולבטל הנגזר.

הגאון הגדול ראש ישיבת מיר שליט"א בדברי חיזוק מיוחדים שנמסרו בעצרת חיזוק בקו ברכת מרדכי: הרבינו בחיי בפרשת עקב )י"א(   
כותב: וצריך עתה לדעת כי כח התפילה גדול אפילו לשנות הטבע, ולהינצל מן הסכנה ולבטל הנגזר, ומוכיח את זה, שאפשר לשנות הטבע 
מיצחק אבינו שנאמר 'ויעתר יצחק לה' לנכח אשתו', מפני מה נתעקרו האמהות, מפני שהקב"ה מתאווה לתפילתם של צדיקים, ביארו לנו 

כאן כי לא בא העקרות לאמהות אלא מפני התפילה וכשהתפללו בזה השתנה בהן הטבע.
להינצל מן הסכנה מוכיח ממה שכתוב 'יורדי הים באניות ויעמד רוח סערה ותרומם גליו', 'יעלו שמים ירדו תהומות נפשם ברעה תתמוגג', 
'ויצעקו אל ה' בצר להם', וכתיב בתריה 'ויקם סערה לדממה ויחשו גליהם', מכאן שהתפילה מגינה על הסכנה, לבטל הנגזר מוכיח מחזקיה, 
שהוסיף לו הקב"ה ט"ו שנה בכוח התפילה, שנאמר 'שמעתי את תפילתך ראיתי את דמעתך הנני אוסיף על ימיך חמש עשרה שנה' ומילת 
אוסיף לאות שהיה זמנו קצוב ונגזר, והועילה לו תפילתו לבטל הנגזר. ואפילו מה שגזר עליו השם יתברך אפשר לבטל בכוח התפילה, שכן 
אמר לו חזקיה לישעיהו בן אמוץ כלה נבואתך וצא, כך מקובלני מבית אבי אבא אפילו חרב מונחת על צוארו של אדם אל ימנע עצמו מן 
הרחמים, שנאמר 'הן יקטלני לו אייחל' הודיענו בכאן שהתפילה למעלה מן הנבואה, כלומר מן המקום שמשם תוצאות הנבואה לנביאים, 
הדבר הזה ברור שאפילו מה שנגזר על אדם לעזוב את העולם, וכבר הייתה גזירה כמו חזקיהו, אבל כיון שהוא התפלל הקב"ה קיבל את 
התפילה והוסיף לו עוד ט"ו שנים, רואים מה הוא כוח התפילה, את זה צריך לדעת, כתוב שרבקה אמרה ליצחק למה אתה לא מתפלל 
עבורי הרי אברהם היו לו ילדים והוא התפלל, שואל המהר"ל מי אומר שהוא התפלל, איפה כתוב שהתפלל, אומר המהר"ל: )המהר"ל אמר 
שלשה תירוצים, זה התירוץ השלישי(,  זה שהוא רצה, הרצון זוהי התפילה, וכיון שע"י דיבור זה משפיע על הלב אז שמתפללים ע"י דיבור 

זה לא רק רצון.
כשביקשוני לדבר כמה מילים בישיבת מיר לפני התפילה כשהתפללו על רבי גרשון )כשלא ידעו כמה המצב חמור(, אמרנו שבעצם מבקשים 
פה עכשיו שכולם יתפללו,  וכל בחור בישיבה יודע מה זה רבי גרשון, אבל איך יכול להתפלל בכונה? אמרנו יסוד, לכל אחד יש צרכים שהוא 
צריך, אחד צריך שידוך, אחד צריך רפואה אחד צריך פרנסה, אז שיתפלל על מה שהוא צריך ויגיע לבקשה אמיתית, ואז יגיד אני מבקש על 
רבי גרשון, זה אמרתי בישיבה והציבור עשה את זה וזה היה יוצא מן הכלל, הרי איך אני יכול מיד להתכוון יותר עם כל הלב, איך? מה שאני 
מרגיש יותר שצריך אני יכול, לכן כמו שאמרנו שלאחד יש צרות לאחד יש כל מיני ענינים, וכשהוא מגיע כבר לכוונה של בכל ליבו, אז יבקש 

על רבי ברוך מרדכי, לכן המהר"ל אומר שהרצון של אברהם אבינו זוהי התפילה, וע"י הדיבור זה משפיע על הלב.
שהקב"ה נתן לנו את התורה לפי השכל  ובמיוחד צריך להתפלל על מרן רבי ברוך מרדכי, כפי שכתוב בהקדמה של הקצות, יסוד הזה 
האנושי, אם יש לך נגיעה או אם יש לך שוחד לא שווה כלום, אבל אם אין לך נגיעה אז הקב"ה נתן לנו את התורה ואת כל החידושי תורה 
שמתחדשים באופן זה. כתוב בגמ' במסכת ברכות שבדרך כלל כשהמוכר מוכר חפץ הוא עצוב, אומר רש"י מפני שמפסיד את החפץ, א"כ 
איך יכול להיות שהקב"ה נתן לנו תורה והוא שמח?, נשאלת השאלה מה הדמיון, הוא נתן לנו את התורה? הרי הקב"ה השאיר לכאו' את 
התורה אצלו, אבל אצל המוכר החפץ לא נמצא אצלו לכן הוא מצטער, והתשובה שצריכים לדעת שהקב"ה נתן את התורה לפי הכרעת 
השכל האנושי של חכמי התורה, ואם יש מחלוקת מה ההלכה האם כפי מה שהקב"ה אמר, או כפי מה שהשכל האנושי אומר, ההלכה כמו 
שהשכל האנושי אומר ואת החלק הזה כביכול אין להקב"ה, כמובן שיש לו מפני כשמחדשים חידושי תורה הקב"ה מנשק כל חידוש ומתברך 

משמיים, אבל זוהי יצירה חדשה של תורה.  
כל חכם שמחדש לפי השכל האנושי בלי שוחד ובלי נגיעות ע"ז נאמר לא בשמים היא וההלכה נפסקת כמו כאן, הקב"ה נתן לנו את החלק 
הזה, זה לא אומר שהתורה עצמה, אם בתורה יש נידון אם זה חייב או פטור אם זה כשר או לא שם אפשר להגיד כשר, אבל אם החכם 
מחדש פה ויוכיח שזה לא כשר אז ההלכה תהיה שזה לא כשר, זאת אומרת שמי שמחדש תורה הוא בעצם יוצר תורה זוהי יצירה של תורה, 
ולכן מי שמחדש בצורה אמיתית עם עמל התורה כמו שהקב"ה מצוה שישראל יהיו עמלים בתורה ובלי נגיעות, )וודאי צריכים לעבוד כל 
הזמן הרבה מאד שלא יהיו נגיעות(, ממילא הוא שותף גם בתורה, והחלק הזה שהוא מחדש הלכה כמותו ולא כמו בשמים, לא בשמים היא.

לכן כיון שאנחנו כולנו יודעים שמו"ר מרן הגאון האדיר רבי ברוך מרדכי שיחי' לא פוסק מלחדש חידושים אמיתיים ללא גבול כל הזמן, סיפר 
לי פעם הרב לאו שהוא נסע איתו במטוס וכל הזמן ביום ובלילה ישב ולמד וכתב חידושי תורה, לכן צריך להתפלל ביותר עליו מפני שבעצם 
מי שלומד בצורה כזו זה יצירה של התורה הקדושה, וזה לא חידוש, מי שילמד את הקצות בהקדמה יראה, )באמת זה לא דוקא עליו, אם יש 
עוד כאלו שמחדשים כ"כ הרבה שיהיו בריאים גם עליהם יש תפילה(, אבל מדברים פה עכשיו בקשר אליו הוא לא פסק פומיה מלחדש, הוא 
לא מחדש בפה אלא זה עמל התורה, ולפי השכל שהקב"ה נתן לו, והדברים האלה הם ברורים לחלוטין, כולם יודעים שהיתה מחלוקת לגבי 
טומאה וטהרה והלכה כמו רבא בר נחמני, כל זמן שהוא חי פה ההלכה היתה כמותו אבל כשהוא כבר לא היה בעולם ההלכה לא כמותו, 

ההלכה נשארה כמו שאמרו בשמים, זה צריכים לדעת.
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